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Délský potápěč: Stránky věnované metapolitice, kultuře, historii a geopolitice.

Otázky byly kladeny Bernhardem Tomaschitzem z měsíčníku „ZUR
ZEIT“

O.: Pane Dugine, jak nahlížíte na Evropskou unii, co se týče jejího postavení ve
světě?

A.D.:  Myslím,  že  Evropa  je  předurčena  k  tomu,  aby  ve  světě  zastávala  významnou
geopolitickou úlohu, a co více, Evropská unie by mohla sloužit jako positivní činitel, jelikož
evropskou  integraci  lze  vnímat  jako  vůli  evropských  národů  k  překonání  omezeností
národních-států. Pokud zhod-notíme geopolitickou situaci,  můžeme prohlásit,  že ve světě
neustálých změn dostává koncept suverenity nový obsah. Ani velké státy jako Francie nebo
Německo již nemohou zcela zajistit a udržovat svou suverenitu a riskují, že se v krátkém či
střednědobém měřítku stanou americkými satelity. Jednotná Evropa, za předpokladu, že by
chtěla, by však mocným geopolitickým aktérem být mohla. Nicméně, upřímně, současná EU
nemá vůli k obraně svých vlastních geopolitických zájmů a namísto toho sleduje pouze svůj
okamžitý ekonomický zisk.

O.: Jakým směrem by dle Vašeho názoru bylo potřeba směřovat vztahy mezi EU a
Ruskem?

A.D.:  Nejprve je potřeba uvědomit si,  že Evropané a Rusové jsou přirozenými spojenci,
protože  Rusko  je  kontinentálním státem a  stejně  jako  Evropa  má tak  ve  své  podstatě
kontinentální  identitu.  Proto  jsou  Evropané  a  Rusové  v  multipolárním  světě  ideálními
partnery; Rusko dispo-nuje obrovskými zásobami surovin a naopak Evropa ovládá nejnovější
technologie,  je  obdařena  výkonným  ekonomickým  systémem  a  má  druhou  nejsilnější
ekonomiku na světě. To je i důvod proč věřím, že pokud se Rusko a EU na základě svých
společných zájmů spojí dohromady, budou obě strany moci dosáhnout svých cílů. A to by
oslabilo Spojené státy.

O.: Je to i důvod, proč se Spojené státy snaží rozštěpit Evropu na Evropu „starou“
a „novou“?
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A.D.: Přesně tak. Spojené státy se na východní Evropy snaží vytvořit „jednotnou frontu“.
Chtějí z ní vytvořit strategický prostor, který by oddělil Rusko od Evropy, a zároveň hodlají
celé toto území ovládnout. Většina východoevropských zemí dnes již neslouží evropských
zájmům, ale naopak zájmům Spojených států. To co dělají baltské země, Ukrajina, Polsko, a
dokonce i Česká republika, zabraňuje vzniku rusko-evropské aliance. Tyto země jsou sice
členy EU, ale nejsou „evropské“ v geopolitickém a strategickém slova smyslu: schází jim
evropské myšlení, jsou ho zcela zbaveni, a tím ničí rodící se Evropu. Zde je i důvod, proč
Rusko a Evropa musejí spolupra-covat a rozvažovat pouze nad tím, co je v jejich společných
zájmech, bez ohledu na odlišná sta-noviska, které mohou zaujímat vůči jiným otázkám.

O.: Jak se v Rusku díváte na plánované připojení Turecka k Evropské unii?

A.D.:  Tento projekt  je  „ďábelský“  z  toho důvodu,  že  škodí  do stejné míry  Evropě jako
Turecku. Udržuji  již po nějakou dobu velmi dobré vztahy s několika vysoce postavenými
osobnostmi v Turecku a všechny si myslí, že vstup jejich země do EU by zničilo tureckou
identitu. Američané ve skutečnosti podporují turecký vstup do EU kvůli tomu, aby oslabili
Evropu a zničili Turecko. My, Rusové, máme v současnosti s Tureckem dobré vztahy a úzce s
ním spolupracujeme, jelikož to slouží našim společným zájmům, ale o potencionálním vstupu
Turecku do EU si nemyslíme nic dobrého.

Vyšlo v magazínu “zur Zeit”, Vídeň, č. 7/2009 a ve francouzském překladu na serveru Euro-
Synergies. Český překlad: Stanislav Máselník.

http://www.zurzeit.at/
http://euro-synergies.hautetfort.com/
http://euro-synergies.hautetfort.com/

